
                                                          ROK 2022 

Bol to jeden z najhorších rokov od 2. svetovej vojny. Ešte neskončila celosvetová pandémia 
koronavírusu, keď 24. februára 2022 začala vpádom ruských vojsk vojna na Ukrajine. Cez 
slovensko – ukrajinskú hranicu prešli státisíce utečencov z Ukrajiny, vyše stotisíc z nich sa 
usadilo na Slovensku, väčšina pokračovala v ceste ďalej na západ. Po prepuknutí vojny na 
Ukrajine sa počas počiatočného prílivu vojnových utečencov pripravilo aj 20 núdzových 
lôžok v úbrežskej telocvični, napokon sa však nevyužili, vystačili kapacity záchytných 
táborov v Michalovciach a Košiciach. Následkom vojny na Ukrajine prepukla energetická 
kríza, vysoká inflácia, zdražovanie všetkého a tým aj pokles životnej úrovne obyvateľstva.  

Pandémia COVID-19 pokračovala počas celého roku 2022, aj keď na jar sa počty nových 
ochorení a úmrtí podstatne znížili. Na Slovensku bol ukončený núdzový stav 
a protipandemické opatrenia sa postupne zmiernili až na minimum, to je povinnosť mať 
prekryté dýchacie cesty rúškom alebo respirátorom v zdravotníckych zariadeniach, včítane 
lekárni. Za 3 roky pandémie vo svete zomrelo na COVID-19 6,7 milióna ľudí a na 
Slovensku 20 800. Koncom roka bolo v slovenských nemocniciach hospitalizovaných 
s koronavírusom priemerne 300 pacientov a zomierali denne 1 – 4 pacienti.                     
V Úbreži sme okrem jedného prípadu v roku 1921 žiadne ďalšie úmrtie na koronavírus 
nezaznamenali.  

 

POČASIE 

Zima bola teplotne aj zrážkovo priemerná, jar suchá. V máji napršalo iba 14 mm zrážok. 
Koniec júna veľmi suchý a horúci, od 11. júna nepršalo, teploty od 25. júna nad 32 stupňov 
Celzia, 30. júna rekordná júnová teplota nad 36 stupňov. 1. júla bolo 37 stupňov, júl bo 
opäť horúci a relatívne suchý, len 31. júla poriadne popršalo (52 mm). August bol opäť 
horúci a suchý, bolo 18 tropických dní a napršalo iba 13 mm zrážok, niektoré studne vyschli, 
sucho sa odzrkadlilo aj na úrode poľnohospodárskych plodín. Od 8. septembra začalo 
daždivé jesenné počasie, október bol teplý s pekným babím letom. November bol teplotne 
priemerný, ale suchý, v decembri bolo veľa zrážok (aj snehové – 20 cm), Vianoce a záver 
roka nadpriemerne teplé. O polnoci zo Silvestra na Nový rok bolo rekordne teplo, teplomer 
v Úbreži ukazoval +8,2 stupňa Celzia. Z celoslovenského hľadiska bol rok 2022 druhý 
najteplejší po roku 2020 a samotné leto 2022 bolo najteplejšie od počiatku sledovania. 

 

ČINNOSŤ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

Obecné zastupiteľstvo pracovalo až do komunálnych volieb pod vedením starostu Ing. 
Martina Hvižďaka v zložení: zástupca starostu Ing. Dušan Zajac a poslanci Martin 
Olejník, Jana Hvižďáková, Miroslav Ščerbanovský, Ján Skyba, Roman Balog a Ján Kováč. 

Do októbrových komunálnych volieb sa uskutočnili 4 zasadania obecného zastupiteľstva. 

21.1.2022 OZ schválilo:  



-  VZN č.1/2022 o určení výšky finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku škôl a 
školských zariadení  

- VZN č. 2/2022 o určení výšky príspevkov od zákonných zástupcov detí, žiakov a 
dospelých na čiastočnú úhradu nákladov v školách, školskom zariadení a školskej jedálni v 
ZŠ s MŠ Úbrež 

- predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok na projekt: „Miestne občianske 
poriadkové služby v obci Úbrež“, zabezpečenie povinného spolufinancovania projektu vo 
výške min. 5% z celkových oprávnených výdavkov, - zabezpečenie financovania 
neoprávnených výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu realizácie projektu a budú nevyhnutné 
na dosiahnutie jeho cieľa 

Starosta obce informoval prítomných poslancov o plánovaných výzvach z Ministerstva 
investícií a regionálneho rozvoja SR a Ministerstva vnútra SR, zameraných na 
rekonštrukcie miestnych komunikácií. V súvislosti s touto informáciou uviedol, že je 
nevyhnutné byť v prípade vyhlásenia niektorej z výziev pripravený, tzn. mať spracovanú 
projektovú dokumentáciu na plánovanú rekonštrukciu a zároveň mať právoplatné stavebné 
povolenia, čo je jednou z podmienok oprávnenosti žiadateľa. Vychádzajúc z uvedeného 
starosta obce navrhol vypracovanie projektovej dokumentácie na rekonštrukciu miestnej 
komunikácie – cesty od Obecného úradu (vrátane úseku k plánovanému detskému ihrisku) 
až po hydinársku farmu. Zároveň starosta obce uviedol, že dal vypracovať cenovú ponuku 
na spracovanie predmetnej projektovej dokumentácie. Cenová ponuka za vypracovanie PD 
je 2 600 €. Proti vypracovaniu projektovej dokumentácie nemal nikto z prítomných 
poslancov námietky. Zároveň bol schválený aj projektový zámer Obce Úbrež na stavbu 
„Rekonštrukcia miestnych komunikácií - Úbrež“. 

28.4.2022 OZ schválilo: 

- dofinancovanie a realizáciu výmeny kazetových stropov v Dome kultúry na 1. podlaží v 
zmysle predloženej cenovej ponuky v sume 4 851,96 € 

- odkúpenie pozemku, parcela č. KN-C 431/2, s výmerou 1 061 m2, zapísaného na liste 
vlastníctva č.13 v k. ú. Úbrež, druh pozemku ostatná plocha z výlučného vlastníctva Anny 
Rudovej v podiele 1/1 do výlučného vlastníctva Obce Úbrež v podiele 1/1 v sume 2,50 € / 
m2, teda v celkovej sume 2 652,50 € z rezervného fondu obce Úbrež (pozemok oproti 
obecnému úradu, kde je teraz parčík) 

- realizáciu zateplenia strechy na Kultúrnom dome fúkanou izoláciou v zmysle cenovej 
ponuky spoločnosti Beca izolácie, s.r.o. v sume 4 850,38 € 

- vypracovanie projektovej dokumentácie na projekt „Výstavba chodníkov v obci Úbrež“ 
spoločnosťou mmm architect, s. r. o. v sume 5 300 € 

- zámer predaja pozemku Obce Úbrež fyzickej osobe, Dávidovi Poľakovi, parcela KN-C č. 
476/1 zapísanom na liste vlastníctva č. 544, na základe žiadosti o predaj pozemku vo 
vlastníctve Obce Úbrež zo dňa 22.02.2022, v celom rozsahu 



- dofinancovanie nepredpokladaných výdavkov projektu „Rekonštrukcia a výstavba 
chodníkov v obci Úbrež“, konkrétne osadenie ukončovacích obrubníkov k vjazdom do 
rodinných domov v sume 17 990,40 € a výmena všetkých obrubníkov na realizovaných 
trasách v sume 48 920,26 € 

- predloženie žiadosti o poskytnutie dotácie na rekonštrukciu komunikácii v obci Úbrež, 
pričom ciele projektu sú v súlade s platným Programom rozvoja obce a platným Územným 
plánom obce  

- zabezpečenie realizácie projektu „Rekonštrukcia miestnych komunikácií - Úbrež“, v súlade 
s podmienkami poskytnutia predmetného nenávratného finančného príspevku 

- zabezpečenie finančných prostriedkov na povinné spolufinancovanie projektu 
„Rekonštrukcia miestnych komunikácií - Úbrež“, vo výške min. 5% z celkových oprávnených 
výdavkov 

- zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov projektu, ktoré vzniknú v 
priebehu realizácie projektu a budú nevyhnutné na dosiahnutie jeho cieľa z rozpočtu obce 

 

27.7.2022 OZ určilo: 

- rozsah výkonu funkcie starostu na celé funkčné obdobie 2022 – 2026 na plný pracovný 
úväzok a súčasne určuje plat starostu obce na funkčné obdobie 2022 – 2026 v zmysle 
zákona NR SR č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí 
a primátorov miest v znení neskorších predpisov, vo výške 2,20-násobku priemernej mesačnej 
mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve vyčíslenej na základe údajov Štatistického 
úradu Slovenskej republiky za predchádzajúci kalendárny rok 

- 7 poslancov Obecného zastupiteľstva v obci Úbrež na volebné obdobie 2022 – 2026 

OZ schválilo: 

- zmenu rozpočtu Obce Úbrež na r. 2022 rozpočtovým opatrením č.2/2022, takto: 1. 
Príjmy: 1 450 159,00 € - bežné príjmy: 1 164 555,00 € - kapitálové príjmy: 1 750,00 € - 
finančné operácie: 283 854,00 € 2. Výdavky: 1 390 206,24 € - bežné výdavky: 1 116 013,00 
€ - kapitálové výdavky: 236 093,24 € - finančné operácie: 38 100,00 € 

- v prípade ak bude na základe každoročného prehodnotenia výšky úveru bankou jeho výška 
znížená tak, že obec vyčerpala ku dňu vykonaného prehodnotenia výšky poskytnutého 
úveru väčší objem finančných prostriedkov ako je bankou novostanovená výška úveru, obec 
je oprávnená uhradiť rozdiel medzi pôvodnou a novou výškou úveru najneskôr do 30.05. 
daného kalendárneho roka. V prípade, ak obec neuhradí rozdiel medzi pôvodnou a novou 
výškou úveru, obecné zastupiteľstvo schvaľuje, že vo výške tohto rozdielu bude úver 
zmenený na termínovaný úver, a to za podmienok dojednaných v príslušnej úverovej zmluve. 

- VZN č. 3/2022 o určení výšky príspevkov od zákonných zástupcov detí, žiakov a 
dospelých na čiastočnú úhradu nákladov v školách, školskom zariadení a školskej jedálni v 
ZŠ s MŠ Úbrež 



- zakúpenie a montáž 4 ks klimatizácie Carrier 3,5 kW vrátane vonkajšej jednotky Carrier a 
multisplit kazety do sály Kultúrneho domu v sume 5 281,20 € 

- dofinancovanie prác naviac k projektu „Rekonštrukcia a výstavba chodníkov v obci 
Úbrež“ v sume 88 187,24 € z Municipálneho úveru 

- vypracovanie projektovej dokumentácie na projekt „Zvyšovanie energetickej účinnosti 
budovy telocvične ZŠ s MŠ Úbrež“ v sume 6 000 € 

- poskytnutie dotácie pre Obecný futbalový klub Úbrež na rok 2022 v sume 1 500 € 

- poskytnutie dotácie pre Klub dôchodcov v obci Úbrež na rok 2022 v sume 500 € 

OZ neschválilo doplnenie zábradlí k projektu „Rekonštrukcia a výstavba chodníkov v obci 
Úbrež“ v sume 48 600 € z Municipálneho úveru 

OZ zobralo na vedomie: 

- stanovisko hlavnej kontrolórky k navýšeniu Municipálneho úveru 

- Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na 2.polrok 2022 

 

26.10.2022 OZ schválilo: 

- zmenu rozpočtu Obce Úbrež na r. 2022 rozpočtovým opatrením č.3/2022, takto: 1. 
Príjmy: 1 577 342,00 € - bežné príjmy: 1 185 095,00 € - kapitálové príjmy: 6 750,00 € - 
finančné operácie: 385 497,00 € 2. Výdavky: 1 517 389,24 € - bežné výdavky: 1 147 126,00 
€ - kapitálové výdavky: 341 163,24 € - finančné operácie: 29 100,00 € 

- dotáciu pre Obecný futbalový klub Úbrež na rok 2022 vo výške 2 000 € 

- predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok v rámci výzvy Zvýšenie kapacít 
materských škôl, - kód výzvy: 06R01-20-V02, - názov projektu: „Úbrež – Materská škola“  

- zabezpečenie financovanie prípadných neoprávnených výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu 
realizácie projektu, resp. sú na jeho realizáciu potrebné 

- poskytnutie jednorazového príspevku z rozpočtu obce v sume 350 € pre žiadateľku Žanetu 
Demeterovú na výdavky nevyhnutne súvisiace s plánovanou hospitalizáciou 

  

SPOJENÉ KOMUNÁLNE VOĽBY A VOĽBY DO VÚC 

29. októbra 2022 sa na Slovensku prvýkrát konali spojené Komunálne voľby a Voľby do 
VÚC. V Úbreži sa v komunálnych voľbách volil starosta z dvoch kandidátov a 7 poslancov 
obecného zastupiteľstva z 9 kandidátov. Vo voľbách do VÚC sa volil predseda Košického 
samosprávneho kraja a za Sobranecko sme volili 2 poslancov do KSK. Volebná miestnosť 
bola otvorená od 7. do 20. hodiny, volebná komisia pod vedením predsedu Romana Baloga 
bola spoločná pre oboje voľby. Volebné lístky pre voľby do VÚC sa po označení vkladali do 



modrých obálok a obálky do modrých urien, pre komunálne voľby boli biele obálky a biela 
urna.  

 

Výsledky komunálnych volieb v Úbreži: 

Počet voličov zapísaných v zozname voličov bol 749. Účasť voličov, ktorí sa zúčastnili vo-
lieb a odovzdali obálku bola 319, čiže účasť bola 42,6%. 

Za starostu obce bol zvolený Ing. Martin Hvižďak (SME RODINA), za ktorého hlasovalo 
266 voličov z 308 platných odovzdaných hlasov, čo je 86,4%. 

Druhý kandidát na starostu Arpád Balog dostal 42 hlasov. 

Počet platných odovzdaných hlasovacích lístkov pre voľby Obecného zastupiteľstva bol 
243. Za poslancov Obecného zastupiteľstva boli zvolení: Ružena Balogová (KDH) 160 hla-
sov, Lenka Balogová (SNS) 147 hlasov, Martina Balogová (Dobrá voľba a Umiernení) 133 
hlasov, Ivana Balogová (Hlas-SD) 132 hlasov, Veronika Goroľová (SME RODINA) 132 
hlasov, Emília Balogová (SaS) 129 hlasov, Jana Horňáková (SME RODINA) 124 hlasov.  

Neúspešnými kandidátmi na poslanca boli Marcela Horňáková (KDH) 102 hlasov a Karolis 
Želvys (SRDCE-SLOVENSKÁ NÁRODNÁ JEDNOTA-strana vlastencov) 101 hlasov. 

 

Výsledky volieb do Košického samosprávneho kraja: 

Zo 749 zapísaných voličov sa volieb do KSK v Úbreži zúčastnilo 293 voličov, čo je 39,1%. 
Počet platných hlasovacích lístkov pre voľby do zastupiteľstva bol 269 a pre voľby predsedu 
samosprávneho kraja 159. 

Najviac hlasov na poslancov dostali Daniel Tiža 172, Marián Sejna 146, Martin Hrunka 
59, Štefan Džurina 22, Jozef Staško 15, Marián Petro 13, Vavrinec Žeňuch 12. 

Najviac hlasov na predsedu samosprávneho kraja dostali v Úbreži Rastislav Trnka 57, Vi-
liam Zahorčák 35, Monika Sofiya Soročinová 18, Róbert Suja 12, Erik Ňarjaš 8.  

Za predsedu Košického samosprávneho kraja bol za celý kraj zvolený Rastislav Trnka. 

 

Ustanovujúce zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Úbrež 21.11.2022 

Po štátnej hymne SR doterajší starosta obce otvoril a viedol zasadnutie ustanovujúce obec-
ného zastupiteľstva, privítal prítomných na zasadnutí obecného zastupiteľstva a zároveň 
skonštatoval, že na zasadnutí obecného zastupiteľstva sú prítomní 7 novozvolení poslanci 
obecného zastupiteľstva a zasadnutie je uznášaniaschopné, nakoľko je prítomná nadpolo-
vičná väčšina poslancov. Po otvorení ustanovujúceho zasadnutia OZ doterajší starosta 
oboznámil prítomných s priebehom a návrhom programu ustanovujúceho zasadnutia. Pred-
seda volebnej komisie oznámil, že dňa 16.11.2022 sa písomne vzdala svojho mandátu no-
vozvolená poslankyňa do Obecného zastupiteľstva obce Úbrež Veronika Goroľová, na jej 



miesto nastúpil náhradník s najvyšším počtom voličských hlasov Marcela Horňáková. Zvo-
lený starosta obce Ing. Martin Hvižďak zložil sľub a prevzal vedenie ustanovujúceho za-
stupiteľstva. Zákonom predpísaný sľub poslanca obecného zastupiteľstva zložili zvolení 
poslanci obecného zastupiteľstva: 1. Emília Balogová 2. Ivana Balogová 3. Lenka Balo-
gová 4. Martina Balogová 5. Ružena Balogová 6. Jana Horňáková 7. Marcela Horňáková.  

Nasledoval príhovor starostu, určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice a schválenie 
programu ustanovujúceho zasadnutia. Za poslanca, ktorý bude oprávnený zvolávať a viesť 
zasadnutia obecného zastupiteľstva, bola  poverená Emília Balogová. Za zástupcu starostu 
obce bola poverená Ružena Balogová. Za sobášiacich boli poverené poslankyne Jana Horňá-
ková a Ivana Balogová. Za poslancov, disponujúcich podpisovým vzorom k bankovému 
účtu obce, boli určené Ružena Balogová a Marcela Horňáková. Za predsedu komisie pre 
ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov bola zvolená Ružena 
Balogová, členmi komisie sa stali Emília Balogová, Ivana Balogová, Lenka Balogová, Mar-
tina Balogová a Jana Horňáková. Za predsedu komisie pre verejný poriadok a riešenie sťaž-
ností bola zvolená Emília Balogová, členmi komisie sa stali Ivana Balogová, Lenka Balo-
gová, Martina Balogová, Ružena Balogová, Jana Horňáková a Marcela Horňáková. Plat 
starostu bol určený podľa zákona vo výške 2,2 násobku priemernej mesačnej mzdy. 

 

Prvé zasadnutie nového Obecného zastupiteľstva 20.12.2022 

OZ schválilo:  

- rozpočet na roky 2023 – 2025 

- VZN č.4/2022 o miestnych daniach a poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady 

- prefinancovanie platby k projektu „Rekonštrukcia interiéru a výmena vykurovania v Dome 
kultúry v obci Úbrež “ v zmysle Zmluvy o poskytnutí nenávratného finančného príspevku č. 
309070Y345 zo dňa 15.12.2021, vo výške 8 997,42 € z úverového účtu, ktorá bude refundo-
vaná Pôdohospodárskou platobnou agentúrou a dofinancovanie projektu „Rekonštrukcia in-
teriéru a výmena vykurovania v Dome kultúry v obci Úbrež “ vo výške 1 844,78 € z úvero-
vého účtu 

- dofinancovanie prác naviac projektu „Rekonštrukcia interiéru a výmena vykurovania v 
Dome kultúry v obci Úbrež “ vo výške 2 000 € z úverového účtu 

- čerpanie a použitie prostriedkov z rezervného fondu na financovanie schválených kapitálo-
vých výdavkov uznesením č. 2.9/2022 zo dňa 28.04.2022, a to realizáciu výmeny kazeto-
vých stropov v Dome kultúry na 1. podlaží v zmysle predloženej cenovej ponuky v sume 4 
851,96 € 

- financovanie verejného obstarávania k projektu „Materská škola - Úbrež“ v zmysle predlo-
ženej cenovej ponuky spoločnosťou Ultima Ratio, s.r.o. vo výške 5 880,00 € 

- obstaranie a nákup snežného pluhu v sume 1 500,00 € 



- zriadenie vecného bremena v prospech spoločnosti Východoslovenská distribučná, a.s., 
Mlynská 31, 042 91 Košice, IČO: 36599361, k stavbe „Úbrež – úprava TS2,VN, NN a 
DP“ na pozemkoch vo výlučnom vlastníctve Obce Úbrež v podiele 1/1, a to E KN č. 1384, 
E KN č. 1378, E KN č. 1377, zapísaných na liste vlastníctva č. 809 v k. ú. Úbrež, okres 
Sobrance, a pozemkoch vo výlučnom vlastníctve Obce Úbrež v podiele 1/1, a to C KN č. 
610/2 a C KN č. 2/1 zapísaných na liste vlastníctva č. 544 v k. ú. Úbrež, okres Sobrance, a 
zápis tohto vecného bremena do katastra nehnuteľností do listov vlastníctva Obce Úbrež č. 
809 a č.544 pre k. ú. Úbrež, okres Sobrance 

- zámer obce Úbrež zo dňa 01.12.2022 na predaj majetku obce, a to geometrickým plánom č. 
22.00521/2022, vyhotoveným spol. HRDLIČKA – SLOVAKIA, s.r.o., IČO: 36579009, G1 
– 125/21 odčleneného pozemku č. KN C č.431/7, zastavané plochy a nádvoria, v k. ú. Úb-
rež s výmerou 14 m2, od pozemku parc. č.KN E č.1378, k. ú. Úbrež, LV č.809, ktorý je za-
písaný ako výlučné vlastníctvo obce Úbrež na LV č. 809, žiadateľovi Východoslovenská 
distribučná, a.s., Mlynská 31, 042 91 Košice, IČO: 36599361, DIČ: 2022082997, zapínaná 
v registri: Obchodný register Okresného súdu Košice I, Oddiel Sa, Vložka číslo 1411/V, v 
zastúpení: Ing. Marek Palgut, vedúci úseku Operatívny asset manažment, a Ing. Ján Juha-
ščik, vedúci odboru Sieťový inžiniering, z dôvodu hodného osobitného zreteľa, - spôsob pre-
daja v zmysle ust. § 9a ods. 8 písm. e/ zák. č. 138/1991 Zb., ako prevod majetku obce z dô-
vodu hodného osobitného zreteľa, - u žiadateľa sa jedná o prípad hodný osobitného zreteľa 
z dôvodu, že na cit. odčlenenom pozemku je postavená trafostanica, ktorá je výlučným 
vlastníctvom Východoslovenskej distribučnej, a.s., pričom uvedenú parcelu obec nevyužíva a 
nepovažuje za nevyhnutne potrebnú pre plnenie samosprávnych funkcií obce, - že v súlade 
so súčasným platným právnym stavom o prevode majetku obce z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa obecné zastupiteľstvo rozhoduje trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 

- harmonogram zasadnutí obecného zastupiteľstva na rok 2023 

 

INVESTIČNÉ AKCIE A SKRÁŠĽOVANIE OBCE 

Najväčšou a najdlhšie trvajúcou investičnou akciou na území obce Úbrež v roku 2022 bola 
Rekonštrukcia elektrického vedenia v obci. Celú akciu realizovala na vlastné náklady Vý-
chodoslovenská distribučná a.s. Košice. Začalo sa už 10. decembra 2021 osadzovaním no-
vých stĺpov po celej dedine až do februára 2022. Na nové stĺpy boli namiesto elektrických 
drôtov natiahnuté  hrubé káble a tenší kábel na verejné osvetlenie.  Stožiarová stĺpová tra-
fostanica TS2 (za obecným úradom) bola nahradená koncovou blokovou trafostanicou (pri 
potoku pred školou), ktorá bola pripojená káblom uloženým v zemi. Začalo sa s postupným 
prepájaním domových prípojok zo starého el. vedenia na nové. Elektrický prúd pre jednotlivé 
domy bol vypínaný len v nevyhnutných prípadoch a občania boli na výpadky prúdu upozor-
ňovaní s dostatočným predstihom. Neskôr sa začalo už aj s likvidáciou starého el. vedenia 
(elektrické drôty a stĺpy). Celá rekonštrukcia bola ukončená úpravou terénu a odvozom pre-
bytočnej zeminy koncom júla 2022, posledné staré stĺpy z provizórnych skládok pri požiarnej 
zbrojnici a obecnom úrade boli odvezené v auguste.  



Veľkou investičnou akciou obce bola rekonštrukcia chodníkov pri hlavnej ceste. Začala sa 
v apríli po Veľkonočných sviatkoch odstraňovaním starého asfaltu a podkladového betónu 
a neskôr aj starých obrubníkov. Súčasťou rekonštrukcie bola aj prekládka, resp. úprava tele-
fónnych stĺpov, ktoré prekážali na chodníkoch. V máji sa od horného konca začali klásť 
nové obrubníky a následne sa začal klásť podkladový betón. Nový chodník z juhovýchodnej 
strany hlavnej cesty sa oproti pôvodnému predĺžil až po dom č. 146 p. Márie Dankovej. Za-
čal sa budovať aj nový chodník na opačnej strane cesty od posledného domu smerom na Gaj-
doš popri bytovkách po obecný úrad. Chodník od parčíku oproti obecnému úradu popri auto-
busovej zastávke sa predĺžil po pravoslávny chrám. Chodníky sa začali asfaltovať v júni 
a asfaltovanie bolo ukončené v auguste. Boli vyasfaltované aj vstupy a mostíky do jednotli-
vých dvorov. Okraje mostíkov do dvorov pri novom chodníku a pri vstupe na budúce detské 
ihrisko oproti škole boli opatrené zábradlím. 

V 1. polroku 2022 obec Úbrež postupne zrealizovala rekonštrukciu kultúrneho domu. Boli 
vymenené omietky, podlaha, strop, kúrenie a nainštalovaná klimatizácia. Rekonštrukčné 
práce zrealizovala firma AZ - RO, s.r.o. za výdatnej pomoci pracovníkov obce. Klimatizáciu 
dodala a nainštalovala firma Intel Dom.  

V priebehu mesiaca október Obec Úbrež realizovala svojpomocne revitalizáciu obecného 
parku a jeho okolia - chodník medzi dolným obchodom, obecným parkom a lavičkou cez po-
tok, osadenie fontány, sôch, lavičiek a odpadkových košov. Lavičky a smetné koše boli osa-
dené aj v parku, ktorý slúži aj ako detské ihrisko. Projekt bol spolufinacovaný Košickým sa-
mosprávnym krajom v sume 5 000 €. 

Transparex  ocenil v októbri Obec Úbrež ohodnotením „VEĽMI ZODPOVEDNÝ OBSTA-
RÁVATEĽ“. Takéto ohodnotenie A+ dostalo menej ako 1% zo všetkých hodnotených verej-
ných obstarávateľov. 

 

ZÁKLADNÁ ŠKOLA S MATERSKOU ŠKOLOU 

Riaditeľom ZŠ s MŠ je od roku 2018 PhDr. Tomáš Doležal, PhD, zástupkyňou pre ZŠ je 
MVDr. Marianna Bellová, zástupkyňou pre MŠ je Jarmila Antoničová. V školskom roku 
2021/22 bol počet zamestnancov ZŠ 28, z toho 16 učiteľov, 3 pedagogickí asistenti, 1 od-
borný zamestnanec, 1 vychovávateľka ŠKD a 7 nepedagogických zamestnancov. Počet žia-
kov bol 183 spolu v 12 triedach, z toho v 3 špeciálnych. Okrem 16 žiakov v špeciálnych trie-
dach bolo ďalších 10 žiakov z bežných tried individuálne integrovaných so špeciálnou vý-
chovou. Z 26 individuálne integrovaných žiakov bolo 18 s mentálnym postihnutím, 4 s vývi-
novými poruchami učenia, 3 so syndrómom autizmu a 1 so sluchovým postihnutím. Žiakov 
zo sociálne znevýhodneného prostredia bolo 39. V školskom roku 2021/2022 skončilo do-
chádzku na ZŠ 10 žiakov 9. ročníka, 2 žiaci ukončili 10 ročnú povinnú školskú dochádzku 
v ôsmom ročníku, 1 žiak ukončil 10 ročnú povinnú školskú dochádzku v špeciálnej triede. 

Pozitívom školy je vysoká odbornosť manažmentu a kvalifikovanosť pedagogických zamest-
nancov školy, dlhodobá stabilita pedagogického zboru, prehlbovanie metodickej a odbornej 
prípravy pracovníkov, zvyšovanie kariérneho rastu učiteľov. Negatívom je nevhodné so-



ciálne zázemie žiakov školy, pasívny prístup niektorých žiakov, hlavne zo sociálne znevý-
hodneného prostredia k štúdiu a domácej príprave na vyučovanie, nezáujem rodičov o kon-
trolu svojich detí a ich prípravu na vyučovanie a vysoká absencia žiakov na vyučovaní.   

 

KOMUNITNÉ CENTRUM A TERÉNNA SOCIÁLNA PRÁCA 

Komunitné centrum v Úbreži pracovalo v roku 2022 už tretí rok. Úlohou komunitného cen-
tra je poskytovať odbornú podporu jednotlivcom a rodinám, ohrozeným chudobou a sociál-
nym vylúčením, vedúcu k svojpomocnému riešeniu svojich sociálnych problémov. V komunit-
nom centre sa fyzickej osobe v nepriaznivej sociálnej situácii poskytuje základné sociálne po-
radenstvo, pomoc pri uplatňovaní práv, pomoc pri príprave na školské vyučovanie a zabez-
pečuje záujmová činnosť. Komunitné centrum v Úbreži vedú: garantka KC Mgr. Diana 
Vejgeši, odborný pracovník KC Roman Balog, komunitný pracovník KC Bc. Lukáš Gadžo 
a pracovník KC Jozef Balog.  

Po skončení pandemických opatrení, deti z obce opäť navštevovali naše komunitné centrum. 
Skupinové aktivity sa týkali tvorivej dielne, deti kreslili, vystrihovali a lepili zážitky zo 
sviatkov Veľkej noci. Zúčastnili sa prednášky o hygiene a o povinnej školskej dochádzke. 
Zapájali sa do diskusie, svojimi názormi sa vyjadrovali k daným problémom. 

Tohtoročná oslava Medzinárodného dňa detí sa uskutočnila v areáli Základnej školy s ma-
terskou školou v Úbreži. Na príprave zábavného a športového programu podujatia sa zúčas-
tnili aj pracovníci Komunitného centra v Úbreži.  

31. augusta 2022 sa na futbalovom ihrisku uskutočnila rozlúčka s letom. Deti sa vyšantili 
pri rôznych súťažiach a napokon na skákacích hradoch. Podujatie zorganizoval starosta 
obce v spolupráci s komunitným centrom a terénnym sociálnym pracovníkom. O dobrý guľáš 
sa už tradične postaral poslanec a poľovník Ján Skyba. 

Cieľom terénnej sociálnej práce je poskytovanie služieb klientom z marginalizovaných róm-
skych komunít. Terénna sociálna práca je vykonávaná v prirodzenom prostredí človeka a je 
zameraná na uľahčovanie života, sprevádzanie v ťažkých životných situáciách a zmierňo-
vanie dopadov zlej sociálnej situácie, chudoby a sociálneho vylúčenia. V roku 2022 vykoná-
val funkciu terénneho sociálneho pracovníka Vojtech Balog. 

 

V OBCI VZNIKOL KLUB SENIOROV 

V nedeľu 26. júna 2022 sa uskutočnila výročná členská schôdza Jednoty dôchodcov. Podu-
jatie sa uskutočnilo v zrekonštruovanej sále kultúrneho domu. Rekonštruovalo sa v mesia-
coch marec - máj, rekonštrukcia pozostávala z novej podlahy, stropu, vykurovania a maľby. 
Zúčastnení dôchodcovia sa rozhodli vystúpiť z Jednoty dôchodcov a založili si nový Klub 
seniorov, spadajúci pod obecný úrad v Úbreži. Bola uskutočnená voľba 5-členného výboru 
Klubu dôchodcov tým spôsobom, že každý z prítomných dôchodcov napísal na lístok 5 mien, 
ktorých by chcel za členov výboru Klubu seniorov. Po spočítaní hlasov bolo konštatované, 
že najviac hlasov dostali a za členov nového výboru Klubu seniorov boli zvolení  Ľudmila 



Vasilenková, Jarmila Maximová, Dušan Andrus, Marta Serbáková, Ľubica Telekyová. No-
vozvolený výbor Klubu seniorov si za predsedu zvolil Dušana Andrusa. 

Dňa 7. júla 2022 sa na futbalovom ihrisku v Úbreži uskutočnil športový deň seniorov, kto-
rého sa okrem rekordného počtu úbrežských seniorov zúčastnili aj seniori z Ruskoviec. Súťa-
žilo sa v šiestich disciplínach: hod granátom na cieľ, streľba zo vzduchovky, kop na bránu, 
šípky, prekážkový beh a pyramída. U mužov zvíťazil náš Jozef Popík pred dvomi rus-
kovčanmi, u žien pani Uhľarová z Ruskoviec, ktorá sa stala aj celkovou víťazkou súťaže. 
Na druhom mieste v kategórii žien sa umiestnila naša Mária Svobodová, tretie miesto pat-
rilo ruskovčankám. O chutný guľáš sa postaral  poslanec a člen poľovníckeho združenia 
Rika v Úbreži Ján Skyba. Hlavným organizátorom a rozhodcom bol starosta obce Úbrež 
Ing. Martin Hvižďak, o pohostenie sa postarali novozvolení členovia výboru Klubu senio-
rov v Úbreži. 

Dňa 8.10.2022 sa v kultúrnom dome uskutočnila oslava Mesiaca úcty k starším. O dobrú 
náladu sa postaral spevácka folklórna skupina z Lekároviec Pajtašky. Starosta odovzdal 
oslavujúcim seniorom a seniorkam pekné darčeky. 

V piatok 25. novembra, pred 1. adventnou nedeľou, vyzdobili naši dôchodcovia už tradičný 
adventný veniec v parčíku pred obecným úradom. 

Na svätého Mikuláša si prišli na svoje aj naši dôchodcovia. Mikulášske posedenie zorgani-
zoval výbor Klubu seniorov Úbrež za podpory obecného úradu. Prišli aj Mikuláš s anjelom a 
čertom a rozdali dôchodcom darčeky. 

 

ŠPORT 

Jediným športovým odvetvím v oficiálnej celoštátnej súťaži bol v posledných rokoch v Úb-
reži len futbal mužov. Jarnú časť súťaže ročníka 2021/22 odohralo družstvo Obecného fut-
balového klubu Úbrež v najnižšej súťaži – VIII. lige ObFZ Michalovce. Skončili na 5. 
mieste zo 7 súťažiacich družstiev. V lete došlo k reorganizácii futbalových súťaží mužov 
a družstvo OFK Úbrež bolo zaradené do novovzniknutej IX. ligy ObFZ Michalovce. V je-
sennej časti súťaže ročníka 2022/23 skončili naši futbalisti na 2. mieste zo 6 súťažiacich 
družstiev.  

Pretože o futbal je u mládeže v Úbreži minimálny záujem a v posledných rokoch hrali za 
OFK Úbrež väčšinou len futbalisti zo Sobraniec, rozhodol sa jediný sponzor futbalu Obec 
Úbrež družstvo OFK Úbrež odhlásiť zo súťaže.    

 

MIMORIADNA UDALOSŤ 

Koncom novembra 2022 sa naša obec stala neslávne známou na celom Slovensku. Vo všet-
kých denníkoch, aj v televíznych a rozhlasových staniciach sa objavila nasledovná správa:  

„Kriminálny úrad Finančnej správy, pobočka Východ, vykonal v pondelok zásah v obci Úb-
rež v okrese Sobrance. Počas prehliadok priestorov hydinárskej farmy bola v jednej z hál od-
halená nelegálna výrobňa cigariet, údajne jedna z najväčších na Slovenku. V hale sa okrem 



technického vybavenia nachádzalo množstvo tovaru na spracovanie a hotové tabakové vý-
robky. Finančná správa zadržala dve desiatky cudzincov, ktorí na linke pracovali. Všetci 
boli obvinení zo zločinu porušenia predpisov o štátnych technických opatreniach na označe-
nie tovaru a z prečinu nedovolenej výroby liehu, tabaku a tabakových výrobkov. 

Muži vo veku od 18 do 52 rokov strávili niekoľko nocí v policajnej cele, vo štvrtok ráno 
budú postupne predvádzaní na Okresný súd Košice II. Ten rozhodne o návrhu košickej kraj-
skej prokuratúry na ich väzobné stíhanie. Dve desiatky zadržaných mužov tvorí osem 
Ukrajincov, osem Moldavcov, dvaja Bielorusi a po jednom občanovi Bulharska a Maďarska. 

Podľa znenia obvinenia od presne nezisteného času až do dňa zadržania fungovali ako čle-
novia organizovanej skupiny, riadenej zatiaľ neznámou osobou. Spolčili sa za účelom nezá-
konnej výroby cigariet v priemyselnej budove v priemyselnom areáli v obci Úbrež. Pri razii 
bolo zaistených 14,126 milióna kusov cigariet značky Marlboro, 8,814 milióna značky Rich-
mond a 993-tisíc značky Lambert & Butler. Okrem toho aj vyše 32-tisíc kilogramov ešte ne-
spracovaného tabaku, zariadenie na sušenie, drvenie a rezanie tabaku, plniacu linku a ďalšie 
komponenty ako filtre, dutinky, lepidlá, fólie a obaly. 

Hotové výrobky sa kamiónom prepravovali do Michaloviec, časť Žabany, a do obce Jasenov, 
okres Sobrance. Štátu tak vznikla škoda na spotrebnej dani z tabakových výrobkov v sume 
vyše 6,214 milióna eur. Ako sme sa z policajného zdroja dozvedeli, dvaja z obvinených vypo-
vedať odmietli. Ostatní sa viac či menej priznali a opísali, čo mali v rámci celej skupiny na 
starosti. Niektorí tvrdili, že vôbec netušili, že sa v hale vyrábali cigarety a zistili to až v 
deň, keď boli zadržaní. Vraj tam boli privezení iba pár dní pred raziou. Iní uviedli, že pra-
covali na dve zmeny po 12 hodín a keď prišli na to, čo je ich náplň práce, neprekážalo im, že 
je to nelegálna výroba cigariet. Opísali aj mužov, ktorí sa o nich starali, a na akých autách 
do objektu chodili. Viacerých zlákal plat, ktorý mal byť 1 000 až 1 500 mesačne. Niektorí 
obvinení však tvrdili, že za prvý mesiac mali sľúbených 2 000 až 2 500 eur, potom až 5 000 
eur mesačne. 

Košická krajská prokuratúra navrhla väzobné stíhanie všetkých obvinených pre dva dôvody. 
Prvým je obava, že na slobode by sa ukrývali alebo utiekli za hranice, čím by zmarili trestné 
stíhanie. Dôvodom na útek by bola aj hrozba vysokého trestu, ktorý je tri až osem rokov vä-
zenia. Druhým dôvodom väzobného stíhania je obava z pokračovania v trestnej činnosti. 
Podľa dôkaznej situácie zvyšuje dôvod na väzobné stíhanie niektorých obvinených aj fakt, 
že boli v minulosti zadržaní aj v iných výrobniach nelegálnych cigariet. Podľa policajného 
zdroja v Belgicku, Holandsku a Taliansku. Obvinení sú aktuálne rozmiestnení v celách poli-
cajného zaistenia vo viacerých mestách Košického aj Prešovského kraja. Na košický súd 
budú postupne zvážaní od štvrtka rána a pravdepodobne ešte aj v piatok. 

Nelegálna výrobňa cigariet v areáli hydinárskej farmy v obci Úbrež v okrese Sobrance fun-
govala približne od začiatku októbra. Čoskoro sa dostala do hľadáčika príslušníkov Krimi-
nálneho úradu finančnej správy, ktorí 24. októbra začali v tejto veci konať. Prešlo poldruha 
mesiaca od spustenia linky a Kriminálny úrad finančnej správy počas razie zaistil cigarety i 
páchateľov. 

„Akcia sa začala na základe operatívnych informácií, ktoré naši príslušníci dostali v krát-
kom čase. Lehota medzi začiatkom a koncom akcie bola približne mesiac,“ povedal riaditeľ 

https://dovolenka.sme.sk/bulharsko
https://dovolenka.sme.sk/taliansko
https://zlavy.sme.sk/


Kriminálneho úradu finančnej správy Peter Grinč. „Z hľadiska výšky škody pre štát ide o 
historický záchyt. Únik na spotrebnej dani z tabaku a tabakových výrobkov bol vyčíslený 
na 6,2 milióna eur. Podarilo sa nám ochrániť prostriedky štátneho rozpočtu tým, že sme pre-
kazili činnosť veľkej výrobne cigariet, ktorá bola schopná v nepretržitej prevádzke vyprodu-
kovať asi 1,3 milióna kusov cigariet počas jedného pracovného dňa,“ informoval prezident 
Finančnej správy Jiří Žežulka. 

Nelegálne cigarety mali pravdepodobne smerovať na európsky trh. Počas zásahu skončilo v 
putách 17 osôb, ktoré zadržali priamo pri obsluhe linky. Zadržali aj tri osoby zo stredného 
manažmentu. Všetkým zadržaným hrozí trest odňatia slobody až na osem rokov. 

„Nešlo len o obyčajných robotníkov. Minimálne štyria zo sedemnástich boli profesionálni ro-
botníci. Podieľali sa na rozbehu a výrobe nelegálnych cigariet aj v inom členskom štáte, majú 
v tejto oblasti bohatú trestnú minulosť,“ doplnil Žežulka.  „Podarilo sa nám zadržať aj jed-
ného z organizátorov, v rámci ďalšieho pátrania a vyšetrovania pokračujeme v spolupráci aj 
so zahraničnými zložkami,“ dodal Grinč. Z operatívno–taktických dôvodov nám bližšie in-
formácie, napríklad o organizátoroch, neposkytol. Všetkých 20 páchateľov pochádzajúcich z 
Ukrajiny, Bieloruska, Moldavska, Maďarska a Bulharska je stíhaných väzobne. Žežulka 
zdôraznil, že tieto skupiny pracujú na medzinárodnej úrovni. „Je pravdepodobné, že hlavní 
organizátori tohto príbehu sa vôbec nenachádzajú na našom území a nie sú občanmi Sloven-
skej republiky,“ zdôraznil. Na otázku o majiteľovi a nájomcovi areálu hydinárskej farmy 
prezident vzhľadom na prebiehajúce vyšetrovanie odpovedať nechcel. Redakcia Korzára od-
halila, že ide oznáme mená aktérov, ktorí sú vyšetrovaní a stíhaní pre rôzne ekonomické de-
likty. 

Príslušníci kriminálneho úradu počas razie zaistili takmer 24 miliónov kusov cigariet, 32 
ton tabaku, kompletné výrobné linky na spracovanie tabaku a výrobu cigariet, mobilné tele-
fóny, motorové vozidlá, SIM karty a rušičky GPS signálov. Zaistené bolo aj veľké množ-
stvo komponentov na výrobu cigariet a motorové vozidlá. Zaistený tabak má bulharský pô-
vod. „Išlo o vcelku kvalitný materiál. Bežný spotrebiteľ by nemal šancu tieto cigarety roz-
poznať ani na pohľad, ani pri konzumácii,“ dodal Grinč. Slovensko je pre falšovateľov ciga-
riet vďačnou destináciou. Podľa Grinča je to tiež dôsledok blízkosti ukrajinskej hranice a 
snahy zabezpečiť si obživu aj nelegálnou činnosťou. Na akcii sa podieľalo vyše 100 ozbroje-
ných príslušníkov, vrátane zásahovej zložky špeciálneho útvaru. 

 

NOVOROČNÁ ŠTATISTIKA OBYVATEĽOV 

Počet obyvateľov obce Úbrež stúpol v priebehu roku 2022 na 1094 (550 mužov, 544 žien), 
čo je historický obecný rekord. Doposiaľ žilo v obci najviac obyvateľov v roku 1900, bolo ich 
1025. Následne počet obyvateľov klesal až do roku 1995, kedy ich bolo iba 570. Odvtedy po-
čet obyvateľov každoročne stúpa. V roku 2022 sa narodilo 19 detí, z toho 9 chlapcov a 10 
dievčat. Zomrelo 6 obyvateľov, zosobášilo sa 8 párov. Počet obyvateľov, prihlásených v roku 
2022 k trvalému pobytu bol 26, odhlásilo sa 11 obyvateľov. 

 

 

https://svet.sme.sk/t/5595/ukrajina?ref=temaclviactemy
https://svet.sme.sk/t/5595/ukrajina?ref=temaclviactemy
https://dovolenka.sme.sk/bulharsko
https://recenzie.sme.sk/mobily
https://recenzie.sme.sk/mobily


V roku 2022 sa narodili: 

Timea Pužová 

Erik Bajger 

Tobias Miker 

Patrik Šmid 

Ľubica Demeterová 

Elisa Klára Tokárová 

Jozef Michlík 

Aisha Demeterová 

Miriama Buková 

Jozef Holub 

Michal Holub 

Martina Kováčová 

Karolína Dzurovejová 

Ján Kaššaj 

Marcela Holubová 

Dorota Sabovčíková 

Oliver Chromý 

Jenifer Tomášová 

Santiago Gaži 

 

V roku 2022 zomreli: 

Anna Zahorčáková 90-ročná 

Mária Zenunovičová 76-ročná 

Ján Mantič 84-ročný 

Mária Hvižďáková 83-ročná 

Aisha Demeterová - 1. deň po narodení 

Ján Murgač 49-ročný 

Ján Kalanin 93-ročný 

 



V roku 2022 sa zosobášili: 

Peter Demeter a Veronika Kováčová 

Kevin Balog a Dominika Mikerová 

Dominik Kiš a Martina Kováčová 

Michal Kováč a Michaela Mikerová 

Lukáš Gaži a Nikola Holubová 

Eduard Kováč a Alžbeta Szollosiová 

Nikolas Kováč a Daša Gojdová 

Valerii Gabora a Kateryna Prots 

 

 

 

 

 

 

 

 

   


